
Den viktiga leden 

En fråga som ”ingen äger” men som ”alla behöver”.  

Många näringsidkare, bofasta och andra ser behovet att 
utveckla och underhålla leder men ingen har som kärnaffär 

eller uppgift att göra det.



Den viktiga leden 

Ingen har rollen att förstå behoven från målgrupperna 
utifrån det driva utvecklingen av lederna. 

 Ingen av de nuvarande ledägarna har förutsättningar eller 
möjlighet att ta den rollen.  

Detta behöver adresseras då organisering är den enskilt 
viktigaste delen i att skapa en väl fungerande led som är 

hållbar och attraktiv över tid. 



Den viktiga leden 

För att utveckla lederna kommer det krävas fler ledägare av 
två anledningar.  

1. Flera leder som saknar ledägare har identifierats som 
nycklar för att utveckla vandringsprodukten. Dessa 

behöver få sina ledägare och för att lyckas måste fler 
vara med och delar på ansvaret.  

2. Vintertid finns en struktur för ledansvar, men den 
fungerar inte bra och utmynnar inte i utveckling av 

produkten. 
3. Nya ledägare kommer också att krävas inte minst för 

utvecklingen av en framtida cykelprodukt.



Sommar:

Förstudie 
ledutveckling sommar

Vandring

Tätortsnära

Gräv där vi står – 
lederna finns, men 
behöver kärlek och 

anpassning

Håll i håll ut- se till att 
det finns ledansvarig 

part

Tänk 
helhethetsupplevelse 
och hur vi förenklar 

att göra och hitta rätt, 

Cykel

Stor potential men 
lång startsträcka. 

Kräver mer resurser 
efter investering.

Organisering

Viktigt – fortsätt 
samverka. Hitta en 

bra form för ett 
dedikerat arbete. 



Sommar: Förstudie 
ledutveckling 

sommar 

LONA 
50% 

medfinansiering gm 
Mervärde

Skyltutformning, 
Lillbergskåtan, 

rastplatser,  
kvarnstensområdet

Ser svårt ut 2023 
Kan finnas medel 

nästa år

TVV investering 
0%  medfinansiering

Investeringsprojekt. 
Ledbygge, skyltning, 

P- plats

Inväntar besked

Naturvårdsverket 
sedan gm 

bygdemedel  
0% medfinansiering. 

Ledorganisation

 
AVSLAG NVV, 

inväntar 
bygdemedelsbeslut

Bygdemedel 
Björkfors byalag

Förstudie rundled 
Ahasjön och 

justeringar på 
motionsspår

Inväntar besked 
från Länsstyrelsen







Vinterleder: 

Behoven av betalande gäster ökar 

Området fortsätter att sälja längdspårsavgift och ledbevis för 
skoter.  

Näringsföreningen har stöttat försäljning genom bl.a 
insatser med skyltning, försäljning och distribution 

Vi har en skatt att förvalta och utveckla



Vinterleder: 

2022 – kris på skoterledsfronten 
• Krismöte 
• Arbetsgrupp (företagare och markägare) 
• Beslut – höj lägstanivån 
• Resultat – Sponsorinsatser för ”Hemavanleden”. HTN 

plattform för hantering. 


